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Plats och tid Sammanträdesrum B1, stadshus B, 2 vån,             

kl. 15.30-16,50 

 

Ledamöter/ersättare Sven Andersson (M), socialnämnden, ordförande 
Helene Ungberg (S), socialnämnden 
Morgan Börjesson 8KD), Kommunstyrelsen 
Katarina Eiderbrant (S), Kommunstyrelsen 
 
Johannes Persson, DHR 
Åsa Karlsson, Astma§Allergi 
Sven-Olof Svenheden, FUB 
Else-Beth Alstersjö, Varbergs Parasport 
Turid Ravlo Svensson, Demensföreningen 
 
 
 
 
 
 

 

Övriga deltagare Ola Viestam, tf förvaltningschef 
Pär Claesson, avdelningschef SÄBO, § 2 
Johnny Telkkonen, avdelningschef funktionsstöd, § 3 
Susanne Bergenheim, verksamhetsutvecklare, § 3 
Yvonne Rydberg, sekreterare 
 
 
 
 
 
 
 

 

Utses att justera Helen Ungberg 
 

Justeringens plats 
och tid 
 
 

Socialförvaltningen  22 februari 2023 

Sekreterare Yvonne Rydberg Paragraf 1 - 4 

Ordförande Sven Andersson 

Justerande 

 

 

 

Helen Ungberg 
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§ 1 
Riktlinjer gällande tillåtelse med pälsdjur på SÄBO 
Pär Claesson, avdelningschef SÄBO, informerade om riktlinjer gällande 
tillåtelse med pälsdjur på särskilt boende 
 
Det har inte funnits någon tydlighet om det finns husdjur på särskilda 
boenden. När det ska väljas boende ges information. På Limagården finns 
det katter. Information finns numera på hemsidan att det finns husdjur på 
Limagården.  
 
”Vi tycker att anhöriga är viktiga och uppmuntrar deras delaktighet. Vi 
anordnar festliga och trevliga aktiviteter där anhöriga är välkomna att delta. 
På Limagården finns serviceförvaltingens kök, som lagar vår goda lunch 
och kvällsmat. På krista Emmas väg bor också katten Muffin” 
 
 
Även bemanningsenheten har fått information gällande att det finns katter 
på Limagården. Ev. vikarier som bemannas genom bemanningsenheten kan 
informeras om att det finns husdjur på Limagården.”  
 
När det gäller besökare behöver detta utredas vidare. Vill inte förbjuda men 
om det finns allergisk personal och boende ska hälsa på med husdjur får 
man gå ut i trädgården. Klargöra för att det ska fungera. 
 
Från ledamot: Känner till att personalen tar med sig hundar under 
nattetid. Att information har behövts har efterlysts under flera år. Om 
man tackar nej till arbete på boende för allergi får man ingen ersättning. 
Personalen tar med sej djur. Personalen ska inte behöva vara sjuk. 
 
Ledamot; Att med sej sina egna husdjur till boendet är inte tillåtet.  
Anmärkningsvärt att enhetschef känner till att det finns husdjur. Pär 
Claesson tar med sej detta och undersöker. Pär Claesson haft kontakt med 
alla enhetschefer på särskilt boende och fått till sej att det endast finns 
katter på Limagården.  
 
 
 
 
§ 2  
Diskussion beslutet Bostad med särskild service i form 
av gruppbostad på Fogdevägen,  
Johnny Telkkonen, avdelningschef funktionsstöd, Susanne Bergenheim, 
verksamhetsutvecklare funktionsstöd svarade på frågor från ledamöter 
 
Ordförande Sven Andersson informerar en kort bakgrund. 23 februari 2022 
togs beslut i socialnämnden att avveckla särskilt boende på Fogdevägen 1 C. 
23 juni 2023förvaltningen önskar omvandla det särskilda boendet på 
Fogdevägen till två separata gruppbostäder med vardera sex lägenheter. 
Socialnämnden beslutar 25 januari 2024 föreslå serviceförvaltningen att 
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teckna ett nytt hyreskontrakt på fem år med Varbergs Bostads AB från 
2024-10-01. Visar en bild vart byggnaden är placerad. Omvandlats som en 
hyresfastighet. Det finns ett stort behov av servicebostäder. Kravet är 
byggnaderna måste vara separerade från varandra. Det kommer finnas 
trädgård till alla lägenheter. 
 
Fråga, i utredningsfasen fanns det diskussion om att köpa villor till 
boende.  
Svar: Nej inte i utredningen att köpa villor till gruppbostäder det uppfyller 
inte kriterierna med stora toaletter, och personalutrymme det är svårt att 
hitta. Däremot till korttidsverksamheter. Inte gruppbostäder.  
 
Det finns ett omfattande behov av gruppbostäder till äldre. Det är inte 
bestämt vilka som ska erbjudas platser. Idag har de som står i kö till 
gruppbostäder väldigt omfattande funktionsnedsättningar som kräver tex 
liggande duschar, tak lift väldigt omfattande behov av hjälpmedel. 
Vetenskapen har utvecklats, målgruppen lever längre och behöver mera 
stöd.  
 
Fråga: ej bestämt målgruppen, konstigt.  
Svar: Har inte kommit så långt i processen, det finns 18 i kö 17 behöver 
gruppbostad. Personer som ansöker och får avslag har inte rätt till bostad 
med särskild service.   
 
Ledamot från FUB uppfattar Fogdevägen som en institution.  Man 
segregerar. FUB protesterar skarpt mot att Fogdevägen 1C ska göras om 
till gruppbostäder.  En LSS bostad ska ligga i ett bostadsområde, antal 
boende i en gruppbostad bör vara 4-5 personer, en gruppbostad ska inte 
ligga intill en annan gruppbostad. Enligt LSS lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade är målet att den enskilde får leva som andra. 
FUB vädjar till socialnämnden att lämna planerna på LSS bostäder på 
Fogdevägen. 
 
Intentionen från de beslutande politikerna är att det ska vara så bra som 
möjligt för alla. 
 
§ 3 
Information gällande missförhållande på LSS boende 
Johnny Telkkonen informera om missförhållanden på LSS boende. 
 
4 stycken enskilda händelser klassade som påtaglig risk för missförhållande 
och missförhållanden  skedde under tiden 230511-230901. Fördjupad 
utredning visar på systematiska brister i verksamheten som pågått under 
längre tid och inte åtgärdats. Identifierade brister återfinns inom områdena 
kunskap och kompetens, bemötande och förhållningssätt, följsamhet till 
rutiner och fattande beslut samt organisation och ledning. 
 
Åtgärder som sattes in direkt var samtal/intervjuer med personal, 
och extra chefsstöd. Så bra koll som möjligt att se på hela organisationen. 
Följer upp månadsvis vad händer, tittar på alla incidenter. Lyfter vikten av 
att anmäla incidenter.  
 
Fråga: Lärdomar i framtiden.  
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Tillit att alla gör vad dem ska, kontroll på att det inte sker fortsättningsvis. 
Är området för stort. Rätt bemötande, rätt metod. 
 
 
 
§4 
Utbildningsnivå inom SÄBO och hemtjänst 
Sven Andersson, ordförande informerade om utbildningsnivå inom 
hemtjänst och äldreboende. 
 
Ordförande Sven Andersson visade statistik för omsorgspersonal med 
adekvat utbildning på särskilda boenden, hemtjänst och korttidsboende. 
 
Hemtjänst tv anställda:  Hemtjänst samtliga anst. former: 
 
68 % undersköterskor (255) 62 % undersköterskor (260) 
32 % vårdbiträden (119)  38 % vårdbiträden (157) 
 
SÄBO tv anställda:  SÄBO samtliga anst. former: 
 
76 % Undersköterskor (269) 71 % undersköterskor (271) 
24 % vårdbiträden (83)  29 % vårdbiträden (111) 
 
Korttid tv anställda:   Korttid samtliga anst. former: 
 
91 % undersköterskor (52)  85 % undersköterskor (52) 
9 % vårdbiträden (5)  15 % vårdbiträden (9) 
 
Ledamot vill ha redovisat hur det ser ut med utbildningsnivå på varje 
enhet.  
 
 
Övriga frågor 
 
Ledamot begär förtydligande vid redovisning av avslag till boendestöd. 
 
Det finns för få bostäder, de sökande har inte behov till bostad till särskild 
service. 
 
 
 


